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Nový přístroj v Mostě pomůže zvládnout 
dětským pacientům magnetickou rezonanci
Mostecká nemocnice navyšuje kapaci-
tu vyšetření u  dětí, které potřebují mag-
netickou rezonanci v  celkové anestezii. 
Umožňuje jí to zcela nový anesteziologic-
ký přístroj k magnetické rezonanci (MR),  
který je vybavený nezbytnou příslušnou 
technikou. 

Lékaři v mostecké nemocnici magne-
tickou rezonanci u dětí v celkové anestezii 
již provádí. Začali s  tím loni v září. Nová 
technika ale zajistí, že lze na pracovišti 
touto zobrazovací metodou vyšetřit více 
pacientů. „Rozšíření kapacity vyšetření na 
magnetické rezonanci za použití anestezie 
je jedním z dalších kroků rozšíření služeb 
obyvatelům zdejšího regionu, které jim 

naše nemocnice nabízí. Rodiče tak nemusí 
se svými dětmi za vyšetřením složitě ces-
tovat mimo region,“ říká Ing. Pavel Mar-
kalous, ředitel Nemocnice Most, o.z., která 
spadá pod Krajskou zdravotní, a.s.

Na jeho slova navazuje primář ta-
mějšího anesteziologicko-resuscitačního 
oddělení MUDr. Miroslav Peleška, který 
doplňuje: „Jsme nyní vybaveni moderní 
technikou, a tím pádem můžeme posky-
tovat péči věkovým kategoriím v  celém 
rozsahu váhového spektra. Začínáme 
tedy plný provoz, což znamená, že se 
bude jednat o  čtyři dny v  měsíci. Jsme 
schopni vyšetřit v  daném dni pět dět-
ských pacientů v plné anestezii plus další 

pacienty, kteří například z důvodu klau-
strofobie nebo jiných diagnostikovaných 
obtíží anestezii k  magnetické rezonanci 
potřebují.“

Anestezii, případně sedaci budou zajiš-
ťovat erudovaní lékaři anesteziologicko-re-
suscitačního oddělení mostecké nemocni-
ce. Jedná se o  lékaře, kteří mají náležitou 
praxi v oboru. Délka samotného vyšetření 
se pohybuje mezi 20 a 25 minutami.

(red)

Nemocnice Znojmo vítězem 
Kvalitní a bezpečná nemocnice
V  rámci XV. ročníku celostátní konfe-
rence Kvalita zdravotní péče a akredita-
ce byla Nemocnice Znojmo vyhlášena 
vítězem projektu Kvalitní a  bezpečná 
nemocnice roku 2023, kterou již po jede-
nácté vyhlašovala Česká společnost pro 
akreditaci ve zdravotnictví. 

Letos již po jedenácté vyhlásila Česká 
společnost pro akreditaci ve zdravotnic-
tví vítěze projektu Kvalitní a  bezpečná 
nemocnice. „Plaketu Kvalitní a bezpečné 
nemocnice získávají ty nemocnice, kte-
ré byly v  uplynulém roce akreditovány 
a  současně byly auditory vyhodnoceny 

jako kvalitní a  bezpečné zdravotnické 
zařízení, a  to za nadstandardní a  vysoce 
kvalitní přístup k řízení kvality a bezpečí, 
pacientům a  zaměstnancům. Význam-
ným kritériem je také dosažený pokrok 
v  oblasti kvality poskytované zdravotní 
a  ošetřovatelské péče. Hlavním smyslem 
ankety je ocenit odpovědné pracovníky, 
kteří se podílejí na řízení kvality a  bez-
pečí poskytované péče, i  zaměstnance, 
kteří nastavená pravidla dodržují,“ uvedla 
Renata Podstatová, jednatelka a  konzul-
tantka České společnosti pro akreditaci ve 
zdravotnictví.

Systém řízení kvality je složitý, ještě 
složitější je tento systém neustále udržo-
vat, zlepšovat a  reagovat na nová legisla-
tivní opatření, která ukládají nemocnicím 
řadu nových povinností, které jsou nároč-
né nejen na jejich zavedení do praxe, ale 
také na personál samotný. „Na udržování 
procesu kvality se podílí tým pracovníků, 
nicméně do něho jsou zapojeni všich-
ni zaměstnanci nemocnice, kterým toto 
ocenění patří, a já jim za to děkuji,“ sdělil 
Martin Pavlík, ředitel Nemocnice Znojmo 
při převzetí plakety společně s náměstky-
ní pro ošetřovatelskou péči Janou Vacko-
vou na XV. ročníku celostátní konference 
Kvalita zdravotní péče a akreditace.

Nemocnice Znojmo byla poprvé 
podrobena auditu v roce 2016. Násled-
ně v roce 2019 a v roce 2022 akreditaci 
obhájila. Udělení certifikátu potvrzuje, 
že nemocnice splňuje všechna poža-
dovaná kritéria ve čtyřech klíčových 
okruzích, tedy ve vlastním řízení kva-
lity, dále v  péči o  pacienty, řízení per-
sonálních otázek a zajištění bezpečného 
prostředí pro pacienty a  zaměstnance. 
Akreditace hodnotí především odbor-
nou péči, ale současně posuzuje i tech-
nické zabezpečení a  celkové zázemí 
nemocnice. Získání certifikace není 
pouze administrativním úkonem. Je 
potvrzením, že je při poskytování péče 
postupováno dle správné léčebné praxe 
(lege artis).

(red)
Foto: NZ
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V oddělení klinické biochemie (OKB) ne-
mocnice s  velkou spádovou oblastí nová 
linka zvýšila efektivitu laboratoře, což má 
přímý vliv na rychlé poskytování infor-
mací klinickým lékařům a  v  konečném 
důsledku na zlepšení péče poskytované 
pacientům. OKB Nemocnice Kyjov mělo 
zkušenosti s technologií od firmy Beckman  
Coulter už od roku 2007, a  když konči-
la podpora dvou biochemických analy-
zátorů, muselo přijít rozhodnutí, co dál. 
„Každá laboratoř si při inovaci vybavení 
musí už podle požadavků na sebe říct, 
co chce a  potřebuje. Zatímco kolem 
roku 2000 jsme dělali každoročně při-
bližně 600 tisíc testů, teď 1 200 000 – se 
stejným počtem pracovníků, ale s novou 
linkou. DxA 5000 Fit nám to umožňu-
je. Dříve jsme měli samostatně stojící 
analyzátory a  vzorky musely laborantky 

napřed připravit a  pak je mezi analyzá-
tory přenášet. Trendem automatizace ve  
21. století je plně automatizovaná linka, 
takže když už mělo dojít ke změně, chtěli 
jsme to, co je teď nejmodernější, aby nám 
to zase řadu let vydrželo. A  zatím jsme 
spokojení,“ říká primář OKB Ing. Rosti-
slav Kotrla. Spokojenější než dříve mohou 
být i například pacienti v ambulantní péči. 
„Dříve po odběru museli kvůli čekání na 
laboratorní výsledky přijít do ambulance 
znovu třeba až za 14 dní. Teď jsou výsled-
ky pro lékaře k dispozici prakticky hned, 
z  odběrů pro interní ambulance děláme 
přednostní vzorky. A  klinici v  ambulan-
cích vědí, že po odběru do hodiny mají 
výsledek – a tak to od nás očekávají a be-
rou to jako standard,“ říká primář Kotrla.

Jana Jílková
Foto: archiv EEZY

Nemocnice Kyjov má novou 
robotickou laboratorní linku

Ortopedicko-úrazové oddělení kladen-
ské nemocnice získalo ve druhé etapě ev-
ropského dotačního programu REACT 
dvě nové artroskopické věže za více než 
pět milionů korun, které nahradily starší 
modely. Operace jsou díky těmto věžím 
miniinvazivní a pro pacienty šetrnější.

Výhodou artroskopických věží je pře-
devším větší zobrazení operované oblasti, 
kvalitnější obraz i záznam, a tím i zpětná 
kontrola, pokud je potřeba. „Artroskopie 
je operační metoda, kdy se zavede kame-
ra do operovaného kloubu a obraz se pak 

přenáší na obrazovku, na které s  velkým 
zvětšením vidíme, co se uvnitř kloubu 
děje. Z  druhého nebo třetího vstupu za-
vedeme nástroje a  poškozené struktury 
opravíme,“ popisuje metodu lékař orto-
pedického oddělení kladenské nemocnice 
MUDr. Miloš Svítek.

Typickým důvodem k indikaci artro-
skopie bývají úrazy typu utrženého me-
nisku, utrženého předního zkříženého 
vazu anebo poškození chrupavky a  také 
degenerativní změny kloubů. „Menisky 
jsme dříve museli vyndávat, dnes jsme 
díky artroskopu schopni meniskus při-
šít, aniž bychom ho museli vyndávat. 
Artroskopicky dokážeme řešit i složitější 
úrazy, například odloučenou chrupavku, 
která se musí přifixovat, nebo dokážeme 
zrekonstruovat zkřížený vaz a v poslední 
době také šijeme zadní rohy menisků. Dá 
se řešit také nestabilita ramena po luxaci 
a  je možné zašít i  prasklou rotátorovou 
manžetu,“ doplňuje doktor Svítek.

Kloub se již nemusí otvírat z  větší-
ho řezu, ale přistupuje se k němu pouze 
pomocí několika drobných vstupů, které 
jsou malé zhruba půl centimetru. Pacient 
zpravidla do tří dnů odchází domů a ná-
sledně rehabilituje.

Ortopedi nemocnice v  Kladně se 
nejvíce zabývají artroskopiemi kolen, 
ramen, loktů, hlezenních kloubů nebo 
zápěstí.

(red)
foto: Oblastní nemocnice Kladno

Nové artroskopické věže v Kladně
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